
Tisztelt Kulturális és Köznevelési Bizottság! 

A köznevelési intézményekben, az egyes szakokon jelentkező pedagógus hiány országos          
szinten eltérő módon van jelen, kerületünkben elsősorban az óvodapedagógusokat érinti. A           
kialakult helyzet rendezéséhez Önkormányzatunk 2018 októberében rendeletet hozott az         
óvodapedagógusok elismerését és megtartását célzó Újbudai pótlék bevezetéséről, mely az          
előzetes vizsgálatok szerint részleges javulást hozott a személyi feltételek biztosítása terén.           
Mindazonáltal, jelenleg is valamennyi intézményünkben vannak betöltetlen óvodapedagógusi        
státuszok. 

Az Albertfalvai Óvodában 3, a Dél-Kelenföldi Óvodában 3, az Észak-Kelenföldi Óvodában a            
csoport-szüneteltetés esetén 2, a Gazdagréti Óvodában a csoport-szüneteltetés esetén 2, a           
Kelenvölgy-Őrmezei Óvodában a csoport-szüneteltetés esetén 5, a Lágymányosi Óvodában         
5, a Sasadi Óvodában a csoport-szüneteltetés esetén 5 és a Szentimrevárosi Óvodában 5, a              
kerületben mindösszesen a csoport-szüneteltetések esetén 30 óvodapedagógusi státusz vár         
betöltésre. Mivel az elmúlt nevelési évben is hasonlatos feltételek mellett kellett az            
intézményeknek túlmunkával, helyettesítéssel megoldaniuk a gyermekek ellátását, így az         
óvodavezetők visszajelzése szerint az óvodapedagógusok jelentős elfáradásával állunk        
szemben. Sok visszajelzés érkezett, hogy egyedül (váltópár nélkül) nem vállalják az óvónők            
az újabb nevelési évet. A meglévő kollégák megtartását – és a gyermekek szakszerű nevelését              
– leghatékonyabban a nyugdíjban lévő, agilis, jó egészségi- és mentális állapotban lévő            
óvodapedagógusok visszafoglalkoztatásával tudnánk biztosítani. 

A 2012. évi I. törvény a munka törvénykönyvéről, valamint a közalkalmazottak jogállásáról            
szóló 1992. évi XXXIII. törvény több féle lehetőséget biztosít a nyugdíjban lévő dolgozók             
visszafoglalkoztatására a fenntartó hozzájárulása mellett. A lehetőségek feltárására szakmai         
anyag készítését javaslom, melyet a 2019. szeptemberi képviselő-testületi ülésen kívánok          
bemutatni, döntésre előterjeszteni.  

Tisztelt Kulturális és Köznevelési Bizottság! 

Kérem, hogy a fentiek ismeretében az előterjesztést megtárgyalni és a hozzájárulásukat a            
határozat szerint megadni szíveskedjen. 

Budapest, 2019. augusztus 22. 
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